
Valtuutettu Värmälän ja valtuutettu Hiilan valtuustoaloite Siuntion sote-keskuksesta ja 
ikäihmisten palveluista huolehtimisesta 

Siuntio on suunnitellut sote-keskusta, jossa olisi tarkoitus olla tilaa muun muassa ikäihmisten 
palveluille. Kyseinen keskus korvaisi nykyisen huonokuntoisen terveysaseman. Sosiaali- ja 
terveysministeriö on puoltanut hanketta jo vuonna 2020.  

Aluevaltuuston hyväksymän palvelustrategian mukaisen palveluverkostolinjauksen mukaan 
osastotoimintaa keskitetään ensisijaisesti sairaalakampusten läheisyyteen. Kyseisen 
linjauksen ja vuoden 2025 budjettiin liittyvän neuvottelutuloksen perusteella vuodeosastot, 
arviointiyksiköt ja asumispalvelut muodostavat kokonaisuuden. Uudelleen profilointia 
tehtäessä varmistetaan palvelutarpeen mukaisten osastopaikkojen, arviointiyksiköiden ja 
asumispalvelupaikkojen riittävyys.  

Aluehallitus on käsitellyt Siuntion vuodeosastotoimintaan liittyvää selvitystä marraskuun 
kokouksessaan. Aluehallituksen enemmistö on tukenut Siuntion vuodeosastotoiminnan 
keskittämistä sairaalakampusten läheisyyteen. On kuitenkin tärkeää, että Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueella on käytössä alueellisesti kattavasti palveluja, riittävä määrä 
vuodeosastopaikkoja ja uusia arviointiyksikköpaikkoja lähivuosina.  

Edellä olevan perusteella SDP:n aluevaltuustoryhmä ja me muut aloitteen allekirjoittaneet 
esitämme, että Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue osallistuisi Siuntion sote-keskuksen 
toteuttamiseen ja arvioisi, mitä ikäihmisten ja muiden palveluja voisi sijoittaa sote-
keskukseen esimerkiksi arviointiyksikön lisäksi alueellisten palvelujen saatavuuden ja 
riittävyyden varmistamiseksi.  

Siuntiossa 10.12.2024 Johanna Värmälä (sd.) ja Eeva Hiila (sd.) 

 

Ledamot Värmäläs och ledamot Hiilas fullmäktigemotion om social- 
och hälsovårdscentret i Sjundeå och tryggande av tjänsterna för 
äldre 
 
Sjundeå har planerat ett social- och hälsovårdscenter, där det skulle finnas lokaler bland 
annat för tjänster för äldre. Centret i fråga skulle ersätta den nuvarande hälsostationen som 
är i dåligt skick. Social- och hälsovårdsministeriet har tillstyrkt projektet redan 2020.    
  
I enlighet med riktlinjerna för servicenätverket som fastställs i servicestrategin som 
godkänts av välfärdsområdesfullmäktige koncentreras avdelningsverksamheten i första 
hand till närheten av sjukhuscampus. Utifrån riktlinjerna och förhandlingsresultatet 
gällande budgeten för 2025 bildar vårdavdelningar, bedömningsenheter och 
boendeservice en helhet. Vid omprofilering säkerställs tillräckligheten av 
avdelningsplatser, bedömningsenheter och boendeserviceplatser enligt servicebehovet. 
  



Välfärdsområdesstyrelsen har vid sitt sammanträde i november behandlat utredningen om 
vårdavdelningsverksamheten i Sjundeå. Majoriteten i välfärdsområdesstyrelsen har 
understött koncentreringen av vårdavdelningsverksamheten till närheten av 
sjukhuscampus. Det är trots allt viktigt att det i Västra Nylands välfärdsområde under de 
närmaste åren kommer att finnas ett omfattande regionalt utbud av tjänster, ett tillräckligt 
antal vårdavdelningsplatser och nya platser i bedömningsenheter.   
  
Utifrån det ovannämnda föreslår SDP:s fullmäktigegrupp och vi andra undertecknade att 
Västra Nylands välfärdsområde deltar i att genomföra projektet för social- och 
hälsovårdscentret i Sjundeå och bedömer vilka tjänster för äldre och annan service man 
till exempel utöver en bedömningsenhet kunde placera i centret för att trygga tillgången 
till och tillräckligheten av regionala tjänster.  
  
I Sjundeå den 10 december 2024  
  
Johanna Värmälä (SDP) och Eeva Hiila (SDP) 
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